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A magyar biotermékek gya-
korlatilag korlátlan mennyiség-
ben eladhatók Nyugat-Európá-
ban. A kijelentést Celler Gá-
bor a Magyar Biokultúra Szö-
vetség elnöke tette Szarvason. 
Tekintve jelen pénzügyi gaz-
dasági helyzetünket, már ön-
magában ez a tény is különös 
jelentőséget ad a március 7-
én, szombaton, Szarvason tar-
tott 17. Biokultúra találkozó-
nak, melynek házigazdája a 
dr. Szántosi Antalné vezette 
Dél-Alföldi Biokultúra Egye-
sület volt. A találkozót éven-
te megrendezik a hét régió va-
lamelyikében, alkalmat adva a 

termelőknek a bemutatkozásra 
valamint szakmai ismeretszer-
zésre. A Szent István Egyetem 
Víz- és Környezetgazdálkodá-
si Karán a nap folyamán szá-
mos előadás hangzott el, átad-
ták az Év Biogazdája és az Év 
Biogazdaság díjakat.

Magyarországon jelenleg 120 
ezer hektáron folyik biogazdál-
kodás, ennek jó része a nemze-
ti parkok területét képező gyep, 
hasonló terület a szántó művelé-
si ág és a maradék 15 százalékon 
folyik kertészeti kultúrák előál-
lítása. Szarvason 9-10 kisebb 
nagyobb gazdaság foglalkozik 
biotermesztéssel, termékeik ki-
váló minőségűek. A magyaror-
szági fogyasztóknak azonban 
csupán 0,5 százaléka választja 
a biotermékeket a boltok kíná-
latából. A Magyarországon elő-
állított biotermékek nagy részét 
feldolgozatlanul, vagy alacsony 
feldolgozatlansági szinten, alap-

anyagként értékesítik Nyugat-
Európában. Tény, hogy drágák 
a magyarországi biotermékek. 
Ennek oka, hogy a biogazdálko-
dással a hagyományossal szem-
ben kisebb terméshozamok ér-
hetők el, nagy a termelési koc-
kázat és a biotermelés támo-

A bio eladható

Gazdász tervek
Köhler Mihály, a Szarvasi Öreggazdák Szövetség Egyesület el-

nöke számolt be a múlt héten szombaton rendezett közgyűlésen 
az egyesület elmúlt esztendei munkájáról és az idei tervekről. A 
SZIE Víz és Környezetgazdálkodási Karának dísztermében ren-
dezett közgyűlésen részt vett a kar képviseletében dr. Mészáros 
Miklós, főiskolai docens, Bakó Gábor, a hallgatói önkormányzat 
képviseletében és Szarvas város képviseletében Babák Mihály, 
polgármester. Az elnöki beszámoló az elmúlt esztendőt eredmé-
nyesnek értékelte, megemlítve az iskolatörténeti kiállítás további 
gyarapítását, az Agrártörténeti Füzetek újabb darabjainak kiadá-
sát, a Gazdász szobrának megáldását, a Sárguláson egyesületként 
való részvételt. Szólt Köhler Mihály a Tessedik-tanya hasznosí-
tásáról folytatott tárgyalásokról, a kar Szabadság úti épületének 
felújítása kapcsán arról, hogy kezdeményezték az épület védett-
ségének további fenntartását, illetve tovább folytatták a küzdel-
met annak érdekében, hogy visszakapja az iskola a volt tangaz-
daságának bikazugi földjeit. Miután a közgyűlés elfgadta az el-
nöki beszámolót, a Felügyelő Bizottság jelentését ismerhették 
meg, Gyulavári András tolmácsolásában. A beszámolóból kide-
rült, hogy az egyesület 2008. évi gazdálkodását a stabilitás jelle-

mezte. Javaslatokkal is élt a Felügyelő Bizottság a jövőre nézve: 
a tagdíjhátralékok hatékony beszedését, a pályázati lehetőségek 
kihasználása mellett szponzorok megnyerését, az alapszabály ak-
tualizálását, az ügyviteli szabályzat és a vagyonleltár elkészítését 
nevezte fontos feladatoknak 2009-ben. A feladatok ismertetését 
bővítette ki az elnök ezt követően a 2009-re szóló tervek ismerte-
tésével. Első helyen a taglétszám növelését jelölte meg, valamint 
a bikazugi földek megszerzésének további szorgalmazását és a 
Tessedik-tanya hasznosításának megnyugtató megoldását. Az is-
kolatörténeti kiállítás további gondozása érdekében tervezi fel-
venni a kapcsolatot az egyesület a Mezőgazdasági Múzeummal. 
Szeretnék tovább folytatni az Agrártörténeti Füzetek sorozatot 
újabb darabokkal, és szeretnék elkészítettni a hajdani gazdász-
hallgatók díszegyenruháját is. Miután a 2009-es terveket is elfo-
gadta a közgyűlés, a szokásos hozzászólások következtek. Ennek 
során Babák Mihály polgármester kérte az egyesület segítségét 
abban, hogy a szerinte rossz irányba tartó folyamatok a főiskolán 
megforduljanak, s legyen perspektívája és jövője a szarvasi felső-
fokú mezőgazdasági képzésnek.

Bölcsődei beíratás 
Szarvason

Tisztelt Szülők!
2009. március 17-18-19-én 800-1600 óráig beíratást tartunk a 
Bölcsődében.
Beíratás helye: Szarvas, Kossuth u. 19. Bölcsőde épülete
Szükséges dokumentumok:
- személyi igazolvány
- lakcímkártya
- születési anyakönyvi kivonat
- orvosi igazolás
Egyéb (nem kötelező) dokumentum:
- munkaviszony igazolás

Veszprém köszönte
A veszprémi kézilabdázó, Marian Cozma tragikus gyilkosságát 
követő napokban Babák Mihály polgármester részvétnyilvání-
tó levelet küldött Veszprém polgármesterének. A következőkben 
Debreczenyi János válaszlevelét olvashatják.

A Magyar Teleház Szövetség és az  FSZH Mobilitás Or-
szágos Ifj úsági Szolgálat Dél-alföldi Regionális Ifj úsági 
Szolgáltató Iroda, közreműködésben Szarvas Város Ön-

kormányzatával tisztelettel meghívja Önöket

Impulzus
Kistérségi Ifj úsági Párbeszéd a Dél-alföldi Régióban című 

rendezvénysorozatának
Szarvasi és Orosházi kistérségi találkozójára

A rendezvény időpontja: 2009. március 25.
A rendezvény helyszíne: Szarvasi Polgármesteri Hivatal, föld-

szinti nagy körterem, 5540, Szarvas, Szabadság u. 25-27.

Tisztelt Polgármester úr!
Ezúton szeretném megkö-

szönni együttérzéséről biztosító 
levelét, Marian Cozma tragikus 
halálával kapcsolatban. Mint a 
város vezetője kötelességem-
nek érzem, hogy mindent meg-
tegyünk annak érdekében, hogy 
mind a fi atalon elhunyt sportoló 
családja, mind az MKB Veszp-
rém KC csapata, mind pedig 
Veszprém város lakossága mi-
hamarabb visszanyerje lelki bé-
kéjét és nyugalmát.

Mély tanulsággal szolgált szá-
momra az, hogy a brutálisan meg-

gyilkolt sportoló édesapja, pó-
tolhatatlan vesztesége ellenére is 
szeretettel beszélt rólunk, veszp-
rémiekről, és átölelve vigasztal-
tuk egymást. Ilyen emberi nagy-
sággal még nem találkoztam

Sok megkeresést kaptam, 
ami arról biztosított, hogy az 
ország osztozik gyászunkban. 
Ez erőt ad a tragédia lelki fel-
dolgozásához és a tanulságok 
levonása után, a szakemberek 
bevonásával - a szükséges in-
tézkedések megtételéhez.

Üdvözlettel: 
Debreczenyi János


